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Kicsi mozi a nagyban
Részben pályázati források 
felhasználásával elkészült 
a városi mozi új kister-
me, amely régi terve volt a 
mozit üzemeltető Tapolca 
Kft. munkatársainak. Lát-
tuk, minőségi, jól néz ki 
és már e hónap közepétől 
indulásként naponta egy 
filmmel, elsősorban kult-, 
art-, művészfilmekkel, te-
matikus sorozatokkal várja 
a filmkedvelő közönséget. 
Az első vetítés október 12-
én, csütörtökön, 18 órakor 
lesz, amikor a Larry  című 
magyar filmdrámát tűzik 
műsorra. A 12 kényelmes 
ülőhellyel ellátott, több 
csatornás hangrendszerrel, 
blue-ray lejátszóval, projek-
toros kivetítési technikával 
ellátott helyiség klímával, 
folyamatos széndioxid mo-
nitorozással és befújt friss 
levegővel biztosítja majd a 
nézők számára a zavarta-
lan filmnézést. A „kismozi” 
akár hozott, vagy saját ké-
szítésű filmmel is bérelhető 
lesz magánszemélyek, ki-
sebb társaságok számára. 
Kétség nem férhet hozzá, 
ez utóbbi szolgáltatás re-
mek lehetőség lehet azok-
nak is, akik baráti vagy 
klubközösségben szeretnék 
átélni a vetített mozgókép 
varázsát.
                      /Töreky László/
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Mit sem vesztett népszerűségéből a Pisztráng és Borfesztivál

„Barátság, hecc, piszt-
ráng a Malom-tónál”- 
nem változott idén sem 
a sorrendben a 11. Ta-

polcai Pisztráng és Bor-
fesztivál vidámságot 
sugárzó jelmondata. A 
rendkívül szép, napfé-
nyes időben pénteken 
délután már szólt a 
kellemes zene mindhá-
rom színpadon, sültek 
a pisztrángok, fogytak 
a minőségi borok, tehát 
jól indult a három napos 
rendezvény, amelyre az 
este közeledtével egyre 
több pihenni, szórakoz-
ni vágyó helyi, környék-
beli és turista érkezett.

A Mezőssy Zoltán és Végh 
Tamás vendéglősök által 
életre hívott, szervezett, 
működtetett és a város 
által támogatott fesztivál 

ma már megérdemelten 
országos hírű, így jog-
gal várhattunk több ezer 
látogatót az elkövetkező 
két napban is Magyar-
ország egyik legfestőibb 
rendezvény helyszínére, a 
tapolcai Malom-tó part-
jára.
Olyan, műfajukban kivá-
ló vendég és helyi zeneka-
rok és szólisták fordultak 
meg a három nap alatt a 
Déli városkapu- , a Rom-
kert-,  és a  Malom-tó 
színpadon, mint az Éliás 
Gyula Fancustic Trio, DJ 
Progbalu, Babos-Piller 
Jazz Duó, Sajcz Gábor 
harmonikás, Klaudia és a 
JAG Project, Sofi Balogh, 
Créme de la Pop, Farkas 

Mihály klasszikus gitá-
ros, Bíró Csongor Vitéz 
Greatest Hits, a Yesterday 
Acoustic, a Full Live Duó, 
a Best of Cello és a tapol-

cai fuvolások, a Blue Café 
Band, a Sofi Balogh, a 
Sillage de Piaf Quartet, a 
Valami Swing feat. 
... Folytatás a 3. oldalon...

Jó borok, ízletes halak minden mennyiségben    Fotó: tl

A zene világnapját Yehudi Menuhin világhírű amerikai hegedűművész kezdeményezésére az UNESCO Nemzet-
közi Tanácsának határozata alapján 1975 óta ünnepli a világ. A Járdányi Pál Zeneiskola Őri Jenő igazgatóhelyettes 
ünnepi gondolatait követően, több mint egy órás koncertet adott a TÁMK-ban, ahol az iskola tanárainak zenei 
kísérete mellett, felléptek az intézmény tehetséges növendékei, cselló és fuvola zenekara. A nagyzenekari reperto-
árban a klasszikus zene és jazz műfaj gyöngyszemei mellett olyan könnyűzenei slágerek dallamai is felcsendültek, 
mint Bon Jovi It’s my life rock slágere és a Bagossy Brothers Company Olyan ő- című dala. A koncertet a Haga 
Kálmán művész-tanár vezetésével működő Tapolca Város Vegyeskarának szép produkciója zárta. /tl/

Szép koncert a zene világnapján



Számos képviselői kér-
désre válaszolt és beszá-
molt fontosabb tárgya-
lásairól a polgármester, 
elfogadták a közösségi 
közlekedésről szóló be-
számolókat, továbbá vi-
táztak, érveltek az ügy-
rendi bizottság bővülése 
ellen és mellett Tapolca 
város képviselői a szept-
ember 29-i nyilvános 
ülésen.

Dobó Zoltánt többek kö-
zött a Bem apó és Kis-
faludy utca sarkánál 
lebontott épület, ma vá-
rosképet csúfító sarok-
telek sorsáról is kérdez-
ték. A polgármester azt 
mondta, a város főépíté-
szével való tanácskozás 
során  felmerült, hogy az 
önkormányzat a jövőben 
vásárolja meg az említett 
magántulajdonban lévő 
telket, így tegyen szert 
jóval nagyobb beleszólási 
lehetőségre abban, hogy 
a városnak ezen frekven-
tált, turisztikailag is érin-
tett  helyén mi valósuljon 
meg a jövőben. 
Várhatóan január végén, 
február elején lehetőség 
nyílik ötven százalékos 
önrész mellett a társas-
házak energetikai kor-
szerűsítésére. Érdemes 
lesz figyelni az erről szóló 
jövőbeli tájékoztatásokat, 
de pályázni nem az ön-
kormányzathoz kell, hi-
szen az állami elosztású, 
uniós forrásokhoz kötő-
dő lesz- tájékoztatatott 
Dobó Zoltán. 
A polgármester a Nagy-
köz utcában közelmúlt-
ban összedőlt közös ud-
varos épületek további 
sorsát érintő kérdésre 
azt mondta, hogy zaj-
lik a tulajdonosokkal az 
egyeztetés, hiszen a még 

két épen maradt épület-
rész sem biztonságos, ál-
lapotuk alapján azokat is 
célszerű lenne elbontani. 
Az egyik lakó jelenleg a 
város egyik szociális bér-
lakásában kapott lakha-
tást-hangzott el.
A közterületeken élő 
„hajléktalanok” problé-
májának biztonsági szol-
gálattal történő megoldá-
sáról szóló tárgyalásokról 
azt mondta Dobó Zoltán, 
hogy a rendőrség, a pol-
gárőrség és biztonság-
technikai szakemberek-
kel történő egyeztetések 
azt mutatják, hogy jelen-
leg törvényes keretek kö-
zött nincs lehetőség arra, 
hogy akaratuk ellenére 
véglegesen eltávolítható-
ak legyenek a nagy for-
galmú közterületekről a 
problémás, leggyakrab-
ban súlyosan alkoholista 
személyek. A célra elkü-
lönített keretet valószínű-
leg a helyi polgárőrséggel, 
a rendőrséggel és a kép-
viselőkkel történő egyez-
tetések után, a rendőrök 
közterületi jelenlétének 
fokozására fordítják. 
A háromtagú önkor-
mányzati ügyrendi bi-
zottság további két tag-
gal történő bővítését a 
„biztonságos működése 
érdekében” terjesztette 
elő a város polgármeste-

re. Az érvek között sze-
repelt, hogy különösen 
a nyári rendkívüli ülések 
idejére több esetben nagy 
nehézségekbe ütközött a 
bizottság egyes tagjainak 
elérése, összehívása. Hor-
váth Gábor az ügyrendi 
bizottság elnöke ellen-
érvként azt fogalmazta 
meg, hogy mindössze egy 
rendkívüli ülés maradt 
el egy olyan időszakban, 
amikor a megtárgyalásra 
kerülő napirendi pontok 
több mint fele rendkívüli 
ülésen dőlt el. A képvise-
lő szerint a személye el-
len született az ügyrendi 
bizottság taglétszámá-
nak bővítését célzó elő-
terjesztés. A rendkívüli 
ülések magas számának 
jogossága és a bizottsági 
tagok, egyes képviselők 
elérhetőségének nehézsé-
gei körül kiszélesedő vitát 
végül a testület „lezárta”: 
hét igen, négy nem és 
két tartózkodás mellett 
megszavazta az előter-
jesztést. Tapolca Város 
Önkormányzata Képvi-
selő-testülete 2023. októ-
ber 1. napjától Horváthné 
Somogyi Ildikót, valamint 
Tölgyes Zsolt önkormány-
zati képviselőket az Ügy-
rendi Bizottság tagjának 
megválasztotta.
Gáspár András igazga-
tó meghallgatása után, 
a testület elfogadta a Ta-
polcai Városgazdálkodási 
Kft. 2022-es évről szóló 
gazdasági beszámolóját 
és ellentételezési igényét. 
Ez utóbbira, gyakorla-
tilag a helyi autóbuszok 
üzemeltetési veszteségei-
nek pótlására mintegy 36 

millió 699 ezer forintot 
különített el a testület. Az 
igazgató képviselői kér-
désre válaszolva elmond-
ta, hogy a helyi közösségi 
közlekedés átszervezésé-
vel 2023 első félévében 10 
millió forint körüli ösz-
szeget sikerült megtaka-
rítania az önkormányzati 
cégnek, így az év végre el-
érheti a 20 millió forintot. 
A Tapolcai és a Sümegi 
Járás háziorvosi ügyeleti 
feladatait 2023. szeptem-
ber 1-jén vette át az Or-
szágos Mentőszolgálat. 
Ettől a naptól Tapolca vá-
ros és a Tapolca Környéki 
Önkormányzati Társulás 
között a kapcsolat vég-
legesen megszűnt. A ko-
rábbi időszakból, amikor 
még Tapolca is a Társulás 
tagja volt fennmaradtak 
úgynevezett „rendezés-
re váró tulajdoni viszo-
nyok”- taglalja a több 
érintett ingatlan és egy 
szolgálati gépjármű jövő-
beli tulajdonlásáról szóló 
napirendi pont. A testület 
végül azt a döntést hoz-
ta, hogy a volt Ady utcai 
háziorvosi ügyelet épü-
letének tulajdonrészeit 
és a társulás használt Su-
zuki Vitara személygép-
kocsiját megvásárolja a 
tagönkormányzatoktól,  
a Nyárfa utcai ingatlan 
Tapolcára eső 1/33 tu-
lajdoni hányadát viszont 
eladja az önkormányza-
ti társulásnak. (A közel 
másfél órás ülést közvetí-
tette és rögzítette a városi 
televízió, az a Tapolcai 
Média facebook oldalán 
teljes terjedelmében visz-
szanézhető). /tl/
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Új tagokkal bővült az ügyrendi bizottság

Összeült és 11 napirendi pontot érintően hozott döntéseket a tapolcai testület Fotó:h.f.
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A Keszthelyi úton Dobó Zoltán polgármester és Töl-
gyes Zsolt önkormányzati képviselő, közbiztonsági 
tanácsnok szemrevételezi az egyik olyan telepített, 
fix sebességmérő eszközt, elterjedt nevén traffiboxot, 
amelynek kiépítését az elmúlt hetekben kezdték meg a 
szakemberek a Juhász Gyula, a Keszthelyi és a Sümegi 
utcákban. Megtudtuk, mostantól bármelyik percben 
élesben is üzembe állhatnak a készülékek, amelyek a 
balesetveszélyes sebesség túllépéseknek kívánnak gá-
tat szabni Tapolca belterületén. A traffiboxok telepí-
tési helyét a lakossági panaszok alapján, illetve a rend-
őrség szakembereivel együttműködésben határozták 
meg az önkormányzat illetékesei. /tl/

Lassabban a városban! 

Az Egységben Tapolczáért Egyesület tagjai több 
száz kiló almát szedtek ládákba egy lesencei al-
másban, 3-4 kilogrammonként zacskókba cso-
magolták a tetemes mennyiséget, és odaadták 
mindazoknak, akik kértek belőle az elmúlt hé-
ten a helyi piac területén. Az egyesületnek nem 
ez az első ilyen jellegű karitatív akciója, május-
ban például több száz tő muskátlit ajándékoztak 
a helyieknek támogatóik segítségével, melyekből 
250 futómuskátli a belvárosi villanyoszlopok 
díszítésére is jutott. Most ezer kilogrammnál 
is több, minőségi, ropogós almát vihettek haza 
azok, akik a piacra látogattak aznap délután öt 
és hét óra között. /tl/

Leszedték, majd ajándékba 
odaadták a tapolcaiaknak

Évről évre megszervezi 
saját idősnapi összejö-
vetelét a Szociális és 
Egészségügyi Alapel-
látási Intézet a Szent 
István utca 12-es szám 
alatt, az időskorúak 
nappali ellátásáért fele-
lős intézményében.

Idén sem történt ez más-
ként. Szabó Ágota, az in-
tézményegység vezetője 
lapunknak elmondta, 
hogy gyakorlatilag már 
tradíció az otthonban 
az  idősek világnapjának 
megünneplése, ilyenkor 
igyekeznek fényt adni a 
napnak, kifejezik tiszte-
letüket, megbecsülésü-

ket a gondozottak irá-
nyába. – Tudatosítjuk, 
hogy közösségünkben 

mindig számíthatnak 
ránk, egymásra, odafi-
gyelésünkre és gondos-

kodásunkra. Ma egy kis 
csoportnyi, a Szász Már-
ton Általános Iskolából 
érkező gyermek érke-
zett nyugdíjasainkhoz, 
átadták saját kezűleg 
készített emléklapjai-
kat, de mi is készültünk 
apró kis kedvességek-
kel számukra. Nagyon 
várták gondozottjaink 
Sajcz Gábort is, akinek 
szép harmonika előadá-
sa volt a számukra talán 
legjobban várt ajándék- 
árulta el a vezető, aki 
munkatársaival jelenleg 
33 gondozásra jogosult 
időskorú személy nap-
pali ellátását végzi Ta-
polcán. /Töreky L./

Harmonikaszó mellett ünnepeltek

A Tapolcai Kertvárosi 
Óvoda Székhelyintéz-
ményének apróságai 
a szőlőszüret, a szőlő 
feldolgozásának folya-
matával és szüreti vi-
galom hagyományával 
ismerkedhettek meg 
nevelőik irányításával és 
a Batsányi Táncegyüt-
tes közreműködésével 
a napokban. A kicsik 

többek között kézi gép-
pel szőlőt daráltak, 
igazi prést húzhattak, 
megkóstolták a hegy 
levét és a szülők által 
felajánlott finom pogá-
csákat. Később megnéz-
ték, hogyan táncolnak 
a nagyok, amihez ők is 
kedvet kaptak, így aztán 
nem is volt nehéz őket 
táncba vinni. /tl/

Daráltak, préseltek, tánccal, 
játékkal ünnepeltek

...Folytatás a címoldalról...
Roby Lakatos, a Bíró Cson-
gor Vitéz Greatest Hits, 
a Merry Go Round, a La 
Barriere, továbbá a  Ed 
Philips and the Memphis 
Patrol. Nem maradt el a 
Nagyboldogasszony Ró-
mai Katolikus Templom 
“Viva la Pisztráng” ünnepi 
hangverseny sem  a Piszt-
rángfesztivál zárónapján 
a Tapolcai Plébániatemp-
lomban Virágh András, 
Gion Zsuzsanna és a Bár-
dos Lajos Általános Iskola 
Énekkarainak közremű-
ködésével, valamint Sellyei 
Cseh Ágnes és Király Eszter 
vezényletével. Tőlük Bach, 
Händel, Schubert, Csaj-
kovszkij, Cesar Franck, 
Mascagni és Widor mű-
veket hallhatott a sült 
pisztráng és a jó bor mel-
lé komolyzenei hangokra 
is éhes közönség. Sem a 
gasztronómiai, sem a kul-
turális kínálatra, de még az 
időjárásra sem lehett pa-
nasz Tapolca országos hírű 
rendezvényén./tl/

Szabó Ágota vezető és Gyalog Ágnes munkatárs az otthon gondozottjai körében Fotó: tl

Tradíció az
intézményben, 
hogy minden 
évben, az idősek
napján apró
ajándékokkal,
élőzenével
kedveskednek
gondozottjaiknak

Játékosan is elsajátíthatók a szüreti fortélyok    Fotó: tl
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2002-ben az autómentes 
nap bővítéseként hirdet-
ték meg közlekedési és 
környezetvédelmi civil 
szervezetek az EU Környe-
zetvédelmi Főigazgatósá-
gának támogatásával az 
Európai Mobilitási Hetet, 
melyet mindig szeptember 
16 – 22. között rendeznek 
és Tapolca is immár XXI. 
alkalommal ad otthont a 
figyelemfelhívó megmoz-
dulásnak.

A kampány minden évben 
a fenntartható közlekedés 
egy-egy kiemelt témájára 
összpontosít. A résztve-
vő önkormányzatok, civil 
szervezetek bemutatják 
közlekedéspolitikájukat, 
kezdeményezéseiket. A 
programok is ezekhez kap-

csolódnak annak érdeké-
ben, minél többet vezethes-
senek be, valósíthassanak 
meg, ugyanakkor minden 
helyszínen szerveznek igé-
nyes, kulturális programo-
kat is az érdeklődők számá-
ra. Tapolcán idén is minden 
napra tartalmas, színes 
programokkal készültek a 
szervezők, a Tapolca Kft. 
– Csermák József – Ren-
dezvénycsarnok dolgozói. 
A rendezvénysorozat első 
napján egy a városon átíve-
lő, Tapolca két legtávolabbi 
pontját összekötő sétára 
invitálták a lakosokat, akik 
a Dobó lakótelepről indul-
va, a város több nevezetes 
pontján megállva és infor-
mációt gyűjtve sétáltak ki 
Diszelbe, ahol csatlakoz-
hattak a szüreti felvonulás 

forgatagához. A szervezők 
a legkisebbekre is gondol-
tak, hiszen arra kérték az 
óvodásokat és kisiskolá-
sokat, rajzolják le elképze-
léseiket, milyen lenne az 
élet, autó nélkül. A Balaton 
– felvidéki Nemzeti Park 
klímafilmjét, mely a „Forró 
helyzetek, jeges korszakok” 
címet viseli, a Tapolca Vá-
rosi Moziban tekinthették 
meg az érdeklődők. Ezt 
követően az aktív sporto-
lásé volt a főszerep, hiszen 
a városi és környékbeli ál-
talános- és középiskolákat 
invitálták a „Földönfutók 
futóversenyre”, melyre eb-
ben az évben rekordszámú 
nevezés érkezett, több mint 
400 gyerek iramodott neki 
a korcsoportonként válto-
zó távoknak. A tematikus 
hét végéhez közeledve, ke-
rékpáros ügyességi ügyes-
ségi versenyt szerveztek a 
Csermák József Rendez-
vénycsarnok parkolójában, 
majd kültéri köredzést tar-
tottak a Kazinczy téren. A 
hagyományokhoz hűen, a 
mobilitási hetet az Európai 
Autómentes Nappal zárták, 
a Kisfaludy utcában, amit 
elleptek a bringások és kü-
lönböző ügyességi és logi-
kai feladatokkal búcsúztat-
ták a témahetet. /hg/

Szemléletformáló programok, sport,
játékok és előadások a Mobilitási Héten

Játékosan is tanulható a helyes közlekedés     Fotók: hg

Különleges tricikliken ügyességi feladatokat oldottak meg a gyerekek

Az idősek világnapja 
alkalmából szervezett 
ünnepi összejövetelt a 
vasutas nyugdíjas klub a 
diszeli Artemisz vadász-
házban október 2-án, hét-
főn.

A jelenlévők tisztelegtek az 
elhunyt tagtársak emléke 
előtt, meghallgatták a he-
lyi és az országos szövet-
ség elnökének és Tapolca 
polgármesterének méltató 
szavait, majd jó beszél-
getésekkel, ünnepi ebéd-
del, zenével-tánccal tették 
tartalmassá a délutánt. A 
megjelent tagságot Németh 
Mária elnök köszöntöt-
te, aki Molnár Gézának, a 
Magyar Vasutas Nyugdí-
jas Klubok Országos Szö-
vetsége elnökének szavait 
tolmácsolva méltatta az 

idősek egyre nagyobb sze-
repvállalását a társadalmi 
életben és a családi munka-
megosztásban. – Az idősek 
fontosak, hiszen ügyesen 
változtak, az élet kívánta 
lehetőségekkel bölcsen élve 
alkalmazkodtak, hasznossá 
és kikerülhetetlenné tet-
ték magukat. Mamahotelt, 
óvodát, bölcsődét, csalá-
di konyhát üzemeltetnek, 
folyamatos árfigyeléssel 
olcsó bevásárlásokat haj-
tanak végre, állandó te-
lefonügyeletet tartanak,  
kompótot és savanyúságot 
tesznek el, miközben ösz-

szespórolt nyugdíjukból 
segítik a család megél-
hetését. Mindezt szívből, 
szeretetből, a család iránti 
elkötelezettségből teszik- 
hangzott el. Dobó Zoltán 
polgármester megköszön-
ve a klub meghívását arra 
mutatott rá, hogy a ma 
nyugdíjasai nevelték fel az 
úgynevezett Ratkó korszak 
gyermekeit, felépítették azt 
a sok mindent, amit ma Ta-
polcának hívunk. – Mind a 
négy nagyszülőmre jól em-
lékszem, mindegyikőjüktől 
tudnék valami olyan gon-
dolatot idézni, amit élet-
bölcsességként érdemes 
hordozni egy életen át. Azt 
kívánom a szépkorúaknak, 
ennek a klubnak a tagja-
inak, hogy tudásukat, ta-
pasztalataikat, szeretetüket 
legyen még bőven idejük 

és lehetőségük átadni az 
utódoknak- fogalmazott a 
polgármester. A beszéde-
ket követően a 70, 75, 80 
éves tagtársakat emlék-
lappal köszöntötte a klub, 
amelyet Dobó Zoltán és 
Németh Mária adott át. 
Idén Nemes Lászlóné, Mol-
nár Jánosné, Gombkötő 
Istvánné, Kozma Szilvesz-
terné, Kalmár Lajos és Ku-
tasi Józsefné részesült az el-
ismerésben. A rendezvény 
ünnepi ebéddel folytató-
dott, amelyhez Varga Ár-
pád szolgáltatta a hangu-
latos muzsikát. /Töreky L./

Ünnepeltek a helyi vasutas 
nyugdíjas klub tagjai

Molnár Jánosné veszi át a neki járó emléklapot Fotó: tl

Szent Mihály nap a Szent Erzsébet Óvodában
Az óvoda számos hagyo-
mánya közül talán a leg-
kedvesebbek a családokkal 
együtt töltött közösségi 
délutánok. 

- Szeptember 29-én, Szent 
Mihály napján szerveztük 
meg hagyományos őszi csa-
ládi napunkat. Az ünnepi 
készülődés hetek óta lázban 
tartotta a gyerekeket, szülő-
ket- árulta el Váradi Anita 
óvodavezető. -A kisfarsang 
kezdetét tánccal- énekkel 

köszöntő lelkes gyerekse-
reg mosolyt csalt az arcok-
ra. A hagyományos Szent 
Mihály napi vásár is meg-
nyitotta kapuit. A vásárfiát 
bizony nem adták ingyen: 
a fizetőeszköz a süni-tallér 
volt. A tallérokat különböző 
ügyességi próbán lehetett 
megszerezni: csengő-bon-
gó célba-dobás, horgászat, 
gesztenye-, kosárlabda-, 
káposzta cipelés, szellemi 
próba, társasjáték során. A 
megszerzett tallérok elvesz-

tése ellen bugyellárist ké-
szítettek apukák, anyukák, 
gyerekek, testvérek.  Épp 
elkészült mindenki, amikor 
megnyilt a vásár és a csere-
bere piac.  Volt ott minden: 
perec és egyéb más kézmű-
ves portéka. A szülői közös-
ség sok-sok süteménnyel 
kínálta a résztvevőket, de 
mustból sem volt hiány. Kö-
szönjük a gyerekek, szülők, 
nagyszülők, óvodai dolgo-
zók lelkes munkáját!- fogal-
mazott az óvodavezető Mosolyt csaltak szüleik, nevelőik arcára a kicsik Fotó:hg 
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Fennállásnak 40. évfor-
dulóját ünnepelte meg 
szeptember 29-én, pénte-
ken a Tapolcai Városszé-
pítő Egyesület. Az ünnepi 
eseményre a civil szerve-
zet meghívta tagjait, ko-
rábbi vezetőit, illetve Ta-
polca város képviselőit is.  
Az országos szövetséget 
Petrovics László,  a Ráday 
Mihály Város- és Faluvé-
dő Szövetség alelnöke, a 
várpalotai testvérszerve-
zet korábbi elnöke képvi-
selte. A rendezvény alkal-
mat adott arra is, hogy 
átadják a “Tiszta udvar, 
rendes ház”, illetve a Vi-
rágos Tapolcáért mozga-
lom okleveleit, jutalmait.

A Tamási Áron Műve-
lődési Központ emeleti 
tanácstermében az egye-
sület tagjait, a meghívott 
vendégeket elsőként Ber-
talan András, a Tapolcai 
Városszépítő Egyesület 
közelmúltban megválasz-

tott elnöke köszöntötte, 
majd átadta a szót a város 
polgármesterének. Dobó 
Zoltán (maga is tagja az 
egyesületnek) a köszönet 
hangján szólt azokról, akik 
az elmúlt negyven évben 
a helyi városszépítők tag-
jaként tettek a városért. – 
Nagyon fontos, hogy azok 
az emberek, akik helytáll-
nak a mindennapokban, 
a köz, a közösség érde-
kében is cselekedjenek. 
Szerencsére városunk tör-
ténetében sokan vannak, 
akikre példaképként te-
kinthetünk. A jövő mindig 
a jelenben dől el, ezért fon-
tos, hogy minden korban 
szülessenek tapolcaiak, 
akik olyan értékeket adnak 

és mentenek át, amelye-
kért érdemes küzdeni- fo-
galmazott a polgármester, 
méltatva azokat, akik ak-
tív szerepet vállalnak a 
jelenben, illetve vállaltak 
az elmúlt évtizedekben 
az egyesület munkájában, 

működtetésében és célki-
tűzéseinek megvalósításá-
ban. Petrovics László, az 
országos szövetség alelnö-
ke Széphegyi László elnök 
jókívánságait tolmácsolta, 
majd arról beszélt, hogy 
2007-ben Dr. Zsiray Fe-
renc elnöksége alatt ismer-
te meg a tapolcai egyesü-
letet, amelynek munkáját 
onnantól nem csak figye-
lemmel kísérhette, hanem 
kialakult egy jó együttmű-
ködés is a testvérszerve-
zetek között. Az alelnök 
laudációjában kiemelte, 
számos példaértékű mun-
kára figyelt fel Tapolcán, 
többek között olyanokra 
mint a Szent Kút meg-
mentése, a város kiemel-
kedő személyiségeiről való 
rendszeres megemlékezé-
sek, a Batsányi síremlék 
teljes felújítása, emléktábla 
Csermák József olimpiai 
bajnok tiszteletére, kutatá-
si eredmények közkinccsé 

tétele 1985-től a Tapolcai 
füzetekben, illetve “im-
ponáló számban” kiadott  
egyéb kiadványban… – 
Mindezekkel és mindezek 
mellett az egyesületben fo-
lyó munka jelentősen gaz-
dagította Tapolca szellemi 
életét. Az egyesületben 
tevékeny szerepet vállalók 
közül többen díszpolgá-
ri címet is kiérdemeltek, 
őket ma is megérdemelt 
tisztelet övezi. Elmond-
hatjuk, a Tapolcai Város-
szépítő Egyesület a helyi 
közélet ismert szereplőjé-
vé vált, amely két alkalom-
mal is megrendezhette a 
város- és faluvédők orszá-
gos találkozóját- mond-
ta Petrovics László, aki a 
következő évtizedekre is 
sikeres munkát és további 
jó együttműködést kívánt 
az országos egyesülettel. 
Varga Károlyné a Tapol-
cai Városszépítő Egyesü-
let alelnöke projektoros 

előadásában összefoglalta 
azt elmúlt 40 év legfonto-
sabb egyesületi történé-
seit, sikereit a kezdetektől 
napjainkig. Zárásként az 
alelnök köszönetet mon-
dott a tagságnak, a reg-
náló és a már leköszönt 
elnökségi tagoknak, a 
támogatóknak, köztük a 
város önkormányzatának 
és egyben kérte, hogy to-
vábbra is támogassák a 
nagy múltú egyesületet 
a további sikeres munka 
érdekében. Az ünnepség 
jubileumi oklevelek átadá-
sával folytatódott, amellyel 
a tapolcai városszépítők a 
támogató személyek, szer-
vezetek munkáját is meg-
köszönték.  A rendezvény 
alkalmat adott arra is, hogy 
átadják a “Tiszta udvar, 
rendes ház”, Virágos Ta-
polcáért mozgalom kiérde-
melt  okleveleit, jutalmait, 
majd közös koccintás zárta 
az eseményt. /Töreky L./

Négy évtizede dolgozik Tapolcáért a városszépítő egyesület

Kertész Károly egyesületért végzett kiemelkedő tevékenységét is elismerték   Fotó:tl

Az ünnepség előtt néhány órával az egyesület jelenle-
gi vezetősége, néhány tagja, a város polgármesterével 
és alpolgármestereivel közösen emlékezett, megláto-
gatták és megkoszorúzták az egyesület korábbi elnö-
keinek (Szepeshegyi István (1922-1992), Tóth József 
(1918-2016) és Dr. Zsiray Ferenc (1935-2018) sírem-
lékeit. Fotónkon Bertalan András elnök és Süle Zoltán 
tagtárs Tóth József hajdani elnök síremlékénél   Fotó: tl

Előkertek kategóriában 
a Kazinczy tér 13./A Tár-
sasház, Fehérvári Miklósné 
Berzsenyi u. 72., a Billege 
út 5. Társasház, Hangodi 
László Csányi L. u. 19., Kiss 
Józsefné Fenyves u. 74., 
Szabóné Vörös Mária Vajda 
J. u .120. vehetett át díjat.
Erkély kategóriában Hor-
váth Magdolna Kazinczy 
tér 15. 4. em., Czapp Ró-
bert Kazinczy tér 15. 1 em., 
Lakossy Gyuláné Kossuth L. 
u. 64., Kása Árpád Billege 
u. 5. 1/3. kapott elismerést.
Tiszta udvar, rendes ház 
táblát vehetett át a város-
szépítő egyesülettől Szabó 
József Darányi u. 17., Pintér 

Károly Móricz Zs. u. 31.,
Lendvai Jenőné Toldi M. 
u. 4., Fábsits Imre Glázer 
S. u. 15., Korcz Veronika 
Madách u. 23., Cserép Jó-

zsef Kodály Z. u. 10., Som 
Zoltán Barackvirág u. 22. 
és Kardos Károly, a  Bartók 
B. u. 20. ingatlan tulajdo-
nosa. /tl/

Társasházak, illetve magánszemélyek akik “VIRÁGOS TAPOLCÁÉRT” elismeréseket 
vehettek át a Tapolcai Városszépítő Egyesület 40 éves jubileumi ünnepségén

Szabó József az alaposan kiérdemelt jutalmával Fotó:tl

Varga Károlyné alelnök a díjak egyikével                Fotó: tl
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1849-ben ilyenkortájt, 
október első napjai-
ban majdnem minden 
tapolcai családban, de 
ugyanúgy a környékbeli 
falvakban is, aggodal-
mas várakozással teltek 
a mindennapok. 

A szabadságharc hon-
védsége főseregének au-
gusztusi világosi fegy-
verletétele után a még 
hátráló utóvédharcokat 
vívó harcképes csapat-
töredékek és körülzárt 

várőrségek is hamaro-
san megadták magu-
kat a túlerejű ellenséges 
császári-cári hadaknak. 
Utoljára október 4-én 
naplementekor a komá-
romi erődrendszer sokez-
res honvédőrsége (köztük 
számos tapolcai és Tapol-
ca környéki honvédtiszt 
és közkatona) rakta gú-
lába a fegyvert, amely al-
konyi jelenet egyúttal az 
1848/49. évi forradalom 
és szabadságharc hadi-
krónikája végére is pon-
tot tett. Az itthon lévők fő 
félelme pedig abban gyö-
kerezett, hogy vajon él-e, 
hazajön-e, haza tud e jön-
ni a három tapolcai főtéri 
dobpergéskor honvédnek 
állt, illetve katonának so-
rozott legények, férjek, 
apák, komák, városbe-
li atyafiak mindegyike? 
1848 októberében, dec-
emberben és 1849 júni-
usában a valamivel több, 
mint 3300 főnyi helyi la-
kosság, mintegy 120 hon-
védet, huszárt, tüzért és 
egy tábori lelkészt állított 
a zászló meg a fegyver 
alá. Ezen áldozatvállalás 
méltán tiszteletet érdem-
lő a mában és az eljöven-
dőkben is. A hadbavonult 
tapolcai honvédek közül 
174 éve ezekben a na-
pokban többen sebesült-
ként lábadozva töltötték 
a bizonytalanságokkal 
terhelt napokat, köztük 
gyengélkedett például a 

legismertebb városi hő-
sünk, Miltényi József hu-
szár százados, aki a júni-
usi délvidéki ütközetek 
egyikében szerzett nehéz 
sebet. Fogságba esését 
követően talán pont a 
gyenge egészségi állapo-
ta miatt nem akasztották 
fel 1849 októberében, 
holott a megkezdődő csá-
szári-királyi hadbírósági 
eljárások keretében első 
körben, mint a „lázadók 
seregének” önkéntes ka-
pitányát halálra ítélték, 
de később enyhítették 
a kiszabott büntetését. 
Ismeretlen időtartamú 
vizsgálati fogságának és 
rabságának helyszíne 
minden bizonnyal az ara-
di várbörtön lehetett, hi-
szen ezrede, a 7. „Reuss-
Köstritz” huszárezred 
Világosnál kapitulált és 
onnan a lefogott többség 
útja Aradra vezetett – bár 
a fennmaradt fogoly-
névsorban nem találjuk 
Miltényi nevét.
A tapolcai 1848/49-es 
honvédtisztjeink közül 
azonban többek esetében 
tudjuk, hogy a szabad-
ságharc leverését követő 
elfogásuk után az aradi 
várkazamatákban rabos-
kodtak. Így például a ta-
polcai Templom-dombi 
iskolamester, Török An-
tal fia János, akit Bem apó 

léptetett elő alezredessé, 
és aki a tapolcai honvé-
dek közül a legmagasabb 
rendfokozatot érte el. 
Lázár Vilmos ezredes pa-
rancsnoksága alatt a IX. 
hadtest törzstisztjeként, 
egyben dandárparancs-
nokként vezette a Dél-Er-
délyben délkeleti irányba 
hátráló, de még harcké-
pes egységét a főerők vi-
lágosi kapitulációja után 
is, egészen augusztus 
19-ig. Ekkor reményte-
lennek látva a további el-
lenállást, Karánsebesnél 
letették a fegyvert gróf 

Ludwig von Wallmoden-
Gimborn császári, kirá-
lyi lovassági tábornok 
túlerejű csapatai előtt. A 
hadifogságba esett hon-
védtisztek között Török 
Jánost is Aradra szállítot-
ták, ahol rövidesen meg-
kezdődött a hadbírósági 
számonkérése. A vizsgá-
lati fogsága és az ellene 
lefolytatott eljárás több 
hónapig elhúzódott, mi-
közben zajlottak az aradi 
megtorló kivégzések, és a 
mártírhalált haltak között 
ott volt korábbi felettes 
parancsnoka, Lázár ezre-
des is. Török alezredest 
az ellene hozott ítélet ér-
telmében megfosztották 
rendfokozatától, vagyon-
elkobzást róttak ki rá, ám 
miután 1848 előtt nem 
katonáskodott a császá-
ri, királyi hadseregben és 
jelentősebb vádpontokat 
sem tudtak felhozni elle-
ne, így végül felmentették 
és szabadon bocsájtot-
ták. További életútjának 
élethossziglani színtere 
a főváros lett. Szintén 
Aradon és ugyanekkor 
szenvedett hadifogságot 
a 37 éves tapolcai huszár-
kapitány, Kováts József is. 
A szabadságharc hadse-
regébe való 1848. júniusi 
önkéntes jelentkezését 
követően a gyalogságnál 
kezdte meg a hadipá-

lyafutását. 1848 októbe-
réig a 7. (szombathelyi) 
honvédzászlóaljaban tel-
jesített szolgálatot, ahol a 
2. honvédszázad parancs-
noka lett főhadnagyi, 
majd századosi rendfoko-
zatban. Az egyik beosztott 
önkéntes tizedese Nagy 
Iván volt, aki az 1850/60-
as években a leghíresebb 
és mindmáig legjelen-
tősebb genealógus, azaz 
családtörténész lett, és 
akinek 12+1 kötetes élet-
művét a „Magyarország 
családai czímerekkel és 
nemzékrendi táblákkal” 

című kötetfolyamát a mai 
napig alapműként forgat-
ja a jelen történésztársa-
dalma is.
Kováts kapitány 1848 
őszén átkerült a honvé-
delmi minisztérium állo-
mányába, majd újabb át-
helyezéssel május végétől 
az 5. „Radetzky” huszár-
ezred kapitányaként har-
colt. A honvéd főerőkkel 
Világosnál tette le ő is a 
szablyát, ahonnan Aradra 
kísérték fegyveres őrizet 
alatt. Hadbírósági eljá-
rása végén súlyos ítéletet 
mondtak ki felette. Ebben 
kiemelt szerepet kapott, 
hogy a szabadságharc 
előtt szolgált a császári, 
királyi hadseregben, ami 
ekkor súlyosbító ténye-
zőnek számított. S való-
ban, már 20 éves korában 
jelentkezett katonának 
és 1832–1844 között a 
10. (Vilmos) huszárez-
redben szolgált a fegyver 
alatt, utóbb már, mint az 
ezred főhadnagya. 1849 
őszi aradi ítélete 10 év 
vasban eltöltendő várfog-
ságot mondott ki felette, 
amit néhány héten belül 
meg is kellett kezdenie 
Olmütz (ma Olomouc, 
Csehország) várbörtöné-
ben. A 10 évből végül két 
esztendő lett, miután az 
1851. évi amnesztiával őt 
is szabadon engedték. Az 
elkövetkező három évben 
nem nagyon tudjuk mi 
történt vele, annak írásos 
nyoma ezidáig nem ke-
rült elő, hogy visszatért 
volna Tapolcára, ám ez 

sem kizárható. 1854-ben 
azonban biztosan tudjuk, 
hogy mit döntött és mit 
tett. Emigrált az Ame-
rikai Egyesült Államok-
ba és többé nem is tért 
vissza a szülőhazájába. 
A katonamesterség foly-
tatása mellett döntött és 
az USA hadseregének a 
tisztje lett. Az 1861–1865 
közötti amerikai polgár-
háború éveiben az északi 
erők kötelékében szolgált 
és küzdött, ahol bizonyo-
san találkozhatott kör-

nyékbeli és 1848/49-ben 
szintén honvéd bajtársa-
ival, köztük a keszthelyi 
születésű Asbóth Sándor 
ezredessel.
Adassék tisztelet aradi 
vértanúinknak és tapol-
cai szabadságharcos elő-
deinknek!

Hangodi László törté-
nész-főmuzeológus

Fogoly tapolcai honvédtisztek Aradon, 1849 ősze

Török János honvéd alezredes.

Asbóth Sándor USA tá-
bornok

Wa l m o d e n - G i m b or n 
császári tábornok

Nagy Iván történész és főműve
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Szeptember első hét-
végéjén rendezték a X. 
jubileumi “Szőlős kör” 
elnevezésű futóversenyt 
Balatonszőlősön, mely 
ultra verseny és egyben 
a MUL (Magyar Ultrafu-
tó Liga) 50 km-s szenior 
magyar bajnokság része 
is.

Több kategóriában, össze-
sen mintegy 500 induló 
vett részt a fantasztiku-
san szép és egyben nehéz, 
nagy szintkülönbséggel 
rendelkező (700m) pá-
lyán. Az útvonal a festői 
Balatonszőlős – Tótvá-
zsony – Barnag – Vöröstó 
– Mencshely – Dörgicse 
– Balatonakali – Fövenyes 
– Balatonudvari – Vászoly 
– Pécsely – Balatonszőlős 
volt, ahol 10 Trappoló is 
indult. 9 fő a király kate-
góriában 50 kilométeren 
teljesített, 1 fő pedig a be-
tétszámban a 18 kilomé-
teren indult. A 9 tapolcai 
futó közül, akik 50 km-en 
indultak, 2 első, 3 máso-
dik egy ötödik és egy ha-
todik helyezés a mérleg. 
Tóth Attila, aki a 18 km-s 
távon indult, 1:59 alatt tel-
jesítette a pályát. Komjáti 
Krisztián 5:57:50, Nagy 
Hajnalka Tünde 4:57:18-s 

idővel 5. helyen végeztek, 
Karayné Jokesz Gabriel-
la 4:57:27-tel 6. lett az 50 
kilométeres távon. Nagy 
Miklós 4:03:53 első hely, 
Szennyai Dorián 3:55:01 
ugyancsak első hely, míg 
Deák József 4:51:53 és Do-
mán Gábor 5:55:42 má-
sodik helyen értek célba 
korcsoportjukban. Földesi 
József, a Tapolcai Trappo-
lók SE elnöke 7:04:15-s 
ideje a második helyett je-

lentette korcsoportjában, 
amit sérülten teljesített, 
hiszen nem szerette volna 
kihagyni a jubileumi alkal-
mat. A szeptemberi futósi-
kerek itt azonban még nem 
értek véget, hiszen Borbély 
István, a MASZ senior at-
létikai OB-n indult 5000 
méteres távon, ahol 17 
perc 40 mp-s idővel ezüst-
érmes lett,  tehát az orszá-
gos bajnokságon második 
helyezést ért el. /hg/

Őszi sikerek a Trappolóktól

Gyönyörű tájon, nehéz pályán teljesítették a távot a 
Tapolcai Trappolók                                      Fotó: Trappolók

A taglétszám növekedése miatt 
nagyobb terembe költöztek
A tapolcai Brazil Jiu 
Jitsu szakosztály kinőt-
te a Bauxit Sporttelepen 
bérelt termet, ezért új 
helyszínre, a Halápi úti 
Sport- és Egészségköz-
pontba helyezte át szék-
helyét. A teremavatóra 
több városból is érkez-
tek harcosok, hogy ki-
próbálják az új küzdő-
teret és megalapozzák a 
hangulatot a kezdéshez.

Németh Lajos edző, szak-
osztályvezető nemrég 
vette át a csapat irányí-
tását, de ezen rövid idő 
alatt sikerült elérnie, 
hogy versenyzői hazai és 
nemzetközi versenyeken 
is helyezéseket érjenek 
el, illetve taglétszámuk 

látványosan növekedjen. 
Ehhez kellett a nagyobb 
befogadóképességű te-
rem, melyre a Sport- és 
Egészségközpontban 
találtak, fontos volt szá-
mukra, hogy a tatamit ne 
kelljen minden egyes al-
kalommal újraépíteni.
Az ünnepélyes teremát-
adón Dobó Zoltán pol-
gármester egy nemze-
ti- és egy tapolcai zászlót 
nyújtott át az edzőnek, 
hogy vigyék hírét, szerte 
a nagyvilágban e kicsiny 
magyarországi telepü-
lésnek, ahol ennyi kiváló 
sportember küzd a győ-
zelemért.
Németh Lajos a közel-
múlt sikereiről és ter-
veiről is tájékoztatta 
lapunkat: “- Itt a verseny-
szezon és mi ismét meg-
mérettettük magunkat 
Páhi Ádámmal, a Globál 
Grappling magyar baj-
nokságon vettünk részt. 
Célunk a bajnoki öv 
megszerzése volt, amely 
sajnos idén nem jött 
össze. Szomorkodásra 
azonban nincs okunk, 
hiszen remek küzdel-
mekben lehetett részünk, 
sok meccset nyertünk és 

nagyon jól éreztük ma-
gunkat. Nekem GI-ben a 
dobogó második, NoGi-
ben a harmadik fokáig 
sikerült eljutni. Ádám-
nak GI-ben negyedik, 
NoGi-ben harmadik he-
lyezés jött össze. Jövőre 
még többet beleadunk és 
reméljük, hogy meglesz 
az öv is. Egy héttel ké-
sőbb, Tapolca versenyzői 
ismét nagyot küzdöttek, 
az éremkollekció min-
den darabjából hoztunk 
haza. Remek hangulatú 
izgalmas meccsek voltak 
az ADCC által szervezett 
versenyen, ahol a srácok 
nemzetközi mezőnyben 
mérethették meg magu-
kat. Sajcz Kálmán Miksa, 
rutinos versenyzőként 

a dobogó tetején állha-
tott, Németh Lajos az 
előkelő második helyen 
végzett, Dobay Bendegúz 
izgalmas küzdelmekkel 
bronzérmet szerzett ka-
tegóriájában. Sok mun-
ka vár még ránk, hiszen 
hamarosan az EB-n kell 
bizonyítanunk.” – zárta 
gondolatait a tréner. /hg/

(Balról) Páhi Ádám és Németh Lajos edzők        Fotó: hg

Az érmes tapolcai har-
cosok /balról: Dobay 
Bendegúz, Sajcz Kálmán 
Miksa és Németh Lajos/       
          Fotó: helyszíni felvétel

Folyamatban a TIAC VSE auditálása, melynek során az MLSZ szak-
emberei az elmúlt két év működését, szakmai munkáját, az egyesü-

let fejlődését veszik górcső alá.

Ez a helyzetjelentés a mai állapotokat és a terveinket mutatja be a jövőre nézve. Az audit eredményétől 
függően ezek a célok és tervek bővülhetnek, mert hosszútávon a régió meghatározó utánpótlásnevelő 
klubja szeretnénk maradni. Olyan hely, ahol a gyermek a mai modern labdarúgást tanulhatja és fejlőd-
het az egyéni képességeihez mérten, mindezt a lehető a legjobb körülmények között.
Az MLSZ alapelve a fiatal tehetséges utánpótlás játékosok korai felfelé áramlása, amivel maximálisan 
egyetértünk és támogatjuk is. Célunk, hogy a tehetségeink minél magasabbra jussanak és képessége-
ikhez méltóan kiteljesedjenek, majd felnőttként, akár az élvonalban is pályára léphessenek. Így téve 
büszkévé minket. A TIAC csapata is több tehetséges játékossal segítette ezt a folyamatot és az idei sze-
zonban négy tapolcai nevelésünk magasabb szinten folytatja a pályafutását.  Egy labdarúgónk az Illés 
Akadémiát, hárman pedig a veszprémi VUSE csapatát erősítik. Ez az alapelv ugyanakkor nagy terhet ró 
ránk és körzetközpontként a velünk együttműködő egyesületekre, mivel a legjobb játékosok távoznak 
ilyenkor tőlünk, akik pótlása fejtörést okoz a régiónkban. Főleg egy kisebb létszámmal működő csa-
patnak. Ismerjük a problémát és országos szövetségi szinten is dolgoznak ezen. A magyar labdarúgás 
közös érdeke, hogy a legkisebb egyesületek is életképesek legyenek utánpótlás és felnőtt szinten is, mert 
nélkülük nagyot csökkenne a futball merítési lehetősége. Számunkra ezért is fontos, hogy az összes 
játékosunk minőségi képzésben részesüljön. Törekszünk arra, hogy minden korosztályunk a magasabb 
színvonalat képviselő regionális bajnokságokban versenyezzen, így az itt maradó játékosokból egy ütő-
képes helyi gárdát alakíthatunk ki, akik a saját szintjükön is sikereket érnek el.
Folyamatos fejlődésben tartjuk a szervezetünket, mert ez az egyik pillére a hosszútávú kiegyensúlyo-
zott működésnek. 2023. februárban új szakmai vezetővel, 2023 nyár végén pedig egy főállású edzővel 
bővültünk. Szintén 2023. februárjában egy sportmunkatárssal és 2023. júliustól egy sportmenedzserrel 
gyarapodott az ügyviteli munkákat végző csapatunk. Ezek a fejlesztések nagyban segítik a TIAC VSE 
hétköznapjait. Jelenleg 10 fő edzőt és 3 fő ügyviteli munkatársat részmunkaidőben alkalmazunk.
A 2023/2024-es szezont a felnőtt csapat a megyei II. osztályban kezdte meg. Rövid távon felnőtt játéko-
sok átigazolásával elérhetnénk sikereket, de mi egy nehezebb úton szeretnénk elindulni. Ez hosszabb, 
rögösebb, viszont hosszú távon megoldhatná a problémáinkat, ezért forrásainkat inkább az utánpótlás 
minőségi és mennyiségi erősítésére fordítjuk. A célunk, hogy évek múlva tapolcai játékosokkal in-
dítsunk felnőtt csapatot a megyei I. osztályban. Ehhez egyelőre sok munka és türelem kell. Kérjük 
a szurkolóinkat, hogy legyenek türelmesek és megértőek a fiatal csapatunkkal. Ez most az építkezés 
időszaka, amikor történnek hibák a tapasztalatlanságból fakadóan, de ez a fejlődés folyamatához tar-
tozik. Hiszünk a fiatal játékosainkban, akik, ha beleteszik a megfelelő munkát és a megszerzik a kellő 
meccsrutint, akkor újra a TIAC VSE nevéhez és hagyományaihoz méltó felnőtt csapat képviselheti a 
klubot, a szurkolókat és Tapolcát. /TIAC elnökség/
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Kilenc nevező csapat 
részvételével rendezett jó 
hangulatú grillversenyt 
az Egységben Tapolczáért 
Egyesület és a szervezés-
ben segítő, közreműködő 
Tapolca Kft. szeptember 
30-án, szombaton a vá-
rosi sporttelepen, a nagy 
múltú pörköltfőző ver-
senyek korábban már jól 
bevált színhelyén.

A kifejezetten vidám han-
gulatú gasztronómiai ese-
ményen a TIAC, a TVSE 
kosárlabda szakosztály, a 
sakk szakosztály, a Fülöp 
Dániel vezette Big Green 
Egg, az önkormányzati hi-
vatal, a Tapolca és környéke 
nyugdíjas szervezet tagjai, 
a Tanúhegyek Egyesülete, 
az Egységben Tapolczáért 
Egyesület és a Rozsdama-
rók Veterán Jármű Egyesü-
let  is megmérette magát a 
grillezés “művészetében”. A 
versenyt a zsűri elnökeként 
Bertalan Csaba nyitotta 
meg a délelőtti órákban. 
A versenyszabály egyszerű 
volt, lehetőleg esztétikus 

tálalással, ínycsiklando-
zó ízekkel találkozzanak 
a bírák, a grillezés tech-
nikája, a húsok fajtája a 
csapatokra lett bízva. Min-
denki igyekezett a tőle tel-
hető legjobbat kihozni az 
alapanyagokból, lehetőleg 
valamiféle egyéni stílust 
követve. Így nem csoda, 
hogy rendkívül szoros 
verseny alakult ki a pon-
tozás során. A grillverseny 

nyertese végül a stílusosan 
öreg rozsdás bicikliken ér-
kező Rozsdamarók csapata 
lett, akik kitörő örömmel 
vették át oklevelüket és a 
fényes győzelmet hirdető 
papírhoz járó ajándékkosa-
rat. A második hely a sak-
kozók csapatát illette, míg 
a harmadik helyért járó 
jutalmat a TIAC egyesület 
grillezői vihették haza. /
Töreky L./

Rácson, tárcsán, parázson füstölődött 
húsok versenye a városi sporttelepen

Az önkormányzati hivatal is állított fel csapatot Fotó: tl

2023. 09. 23.
Varga Vivien
Szabó Bálint

2023. 09. 26.
Szabó Veronika
Szalóki Viktor

2023. 10. 03.
Osvald Szabina

Stál Csaba

Házasságkötés

2013-ban, éppen tíz 
éve látogatott először 
a Bárdos Lajos Álta-
lános Iskola egy cso-
portja a szlovákiai 
Marcelházára, illetve 
rendszeresen érkeztek a 
túlnyomó többségében 
magyarlakta határon 
túli településről is hoz-
zánk ottani diákok.

 Az elmúlt néhány évben 
számos okból elmaradtak 
ezek az iskolai kirándulá-
sok, ezért is vártuk na-
gyon ezt a napot – árulta 
el Bajner Imre igazgató, 
aki Dobó Zoltán polgár-
mesterrel együtt fogadta 
a fiatalokat és kísérőiket 
a Tamási Áron Művelő-
dési Központ bejáratánál. 
A gyerekek a napokban 
megismerkednek Tapol-
ca épített- és természeti 
értékeivel, de számos kö-
zös, összetartozást erősí-
tő programban is részük 
lesz határon inneni tár-
saikkal. Amikor utoljá-
ra náluk jártunk, olyan 
nagy szeretettel fogadtak 
minket, hogy tudtuk, 
azt feltétlenül viszonoz-
ni kell. Szerencsére nem 

csak mi, hanem mások is 
fontosnak tartják, hogy 
ez a program megvaló-
suljon. Elsősorban Dobó 
Zoltán polgármesternek 
jár a köszönet, aki lehe-
tővé tette, hogy nem csak 
az iskola, hanem Tapolca 
város is bekapcsolódjon a 
vendéglátásba, a szállás, 
a helyszínek biztosítá-
sába. Köszönet jár a Ba-
laton-felvidéki Nemzeti 
Park igazgatóságának is, 
akik a látogatóközpont 
megtekintését biztosí-
tották kedvezményesen 
számunkra. Azonban 
a szülőkről sem szabad 
megfeledkeznünk, akik 
anyagiakkal és segítő 
részvételükkel közre-
működnek a szívélyes 
vendéglátásban. Dobó 
Zoltán polgármester a 
barlangi csónakázás előtt 
a marcelházi gyerekek-
nek jó szórakozást kí-
vánt, azt mondta, hogy 
szerezzenek maguknak 
barátokat, érezzék azt, 
hogy egy nemzethez 
tartoznak és felnőttként 
majd térjenek vissza szép 
emlékeik helyszínére, Ta-
polcára. /tl/

Tíz éves “Határtalanul” jó kapcsolat

Marcelházi diákok és kísérőik a Tavasbarlang előtt   Fotó: tl




